
 

 Referat FYGO Bestyrelsesmøde  
onsdag d. 2. november 2011 kl. 16.00-21.00 OUH  

Referentliste: Maria C., Louise, Anne Cathrine, Julie, Marie, Kasper, Christina, Pernille, Sofie, Helene, Elise, Ida  

Ordstyrerliste: Kasper  

Afbud fra Pernille.  

Dagsorden:  

1. Valg af referent og ordstyrer  
 

Referent: Maria C, ordstyrer: Kasper.  

2. Godkendelse af referat fra september 2011  
 

Referat godkendt.  

3. Efterårsmødet  
 

80 tilmeldte. Medlemmer af bestyrelsen opfordres til at huske at tilmelde sig pr. mail.  

De praktiske ting, sponsorer etc. er efterhånden på plads. FIGO fonden har finansieret CAM, der 

mangler fortsat dækning for hendes rejseudgifter, der forventes dækket af DSOG.  

Der er efterhånden styr på oplægsholdere. Oplægget om sectio er ikke i færdig form; vi laver et oplæg 

til vores forestilling om indhold, hvorefter oplægsholder kontaktes.  

4. Opgørelse af kampagne konkurrence resultater.  
 

Der mangler fortsat enkelte resultater. Når de sidste opgørelser foreligger kan den endelige vinder 

udpeges, men samlet set har indsatsen har været rigtig flot på de enkelte afdelinger.  

Vi glæder os til at annoncere vinderen på efterårsmødet.  

5. Kursist kurser – ny dato + opdatering? Bagvagtskursus?  
 

Karrierekursus: Dato fastlagt til d. 2/5-12. Hotel Nyborg Strand er kontaktet, og der er ledigt. Der er 

fremsendt tilbud, der svarer til det tidligere tilbud. Der opfordres igen til, at man søger billigere lokaler.  

Nogle af oplægsholderne har givet positivt tilsagn, men det endelige program er ikke bekræftet.  

Dato og eksempler på oplægsholdere annonceres snarest i DSOG’s medlemsblad samt på hjemmesiden.  

Bagvagtskursus:  

Øst: Undervisere ligger fortsat ikke helt fast, men programmet er tegnet.  

Vest: Yngre underviser har givet positivt tilsagn, der er kommet gode forslag til senior bagvagt.  

Der planlægges fortsat med at placere det i januar måned.  

 

6. Internat  

a. Har alle styr på oplægsholdere?  
 

Oplægsholdere har alle givet positiv tilbagemelding med undtagelse af en.  

Mht. hands-on er der fortsat ikke helt styr på udstyret, men vi lægger op til underviserne, om de evt. selv 

kan medbringe udstyr og modeller/forslag til hvor de kan skaffes.  

b. Begyndende tilmelding?  
 

Tilmeldingerne er begyndt. De enkelte tilmeldte er kontaktet med henblik på at holde sig orienteret 

vedrørende tilmelding til de enkelte hands-on sessioner, når de foreligger. Vigtigheden af at få styr på 

sessionerne understreges i forhold til at lette den administrative byrde.  

c. Ideer til sponsorer?  
 

Der laves oplæg til brev til mulige sponsorer i forhold til ordlyd og indhold.  



7. Revision af målbeskrivelse  

a. Tilbagemelding fra UU´s internat.  
 

Udkast til målbeskrivelse for introduktionsuddannelsen og hoveduddannelsen gennemgås med vægt på 

de vigtigste ændringer.  

8. Acta artikel  
 

Er gennemarbejdet og er sendt videre til vurdering.  

9. Kurser 2012/kursusudvalgene.  

a. Valg på GF – hvordan håndtere vi det?  
 

Udvalgsmedlemmerne udtrykker ønske om at få lov at fortsætte til 2 år sammenlagt, således et år endnu. 

Det er der god forståelse for.  

Det er dog beskrevet i kommissoriet, at alle vil skulle stille op til valg på GF således, at man vælges af 

medlemmerne, og dette holder vi fast på.  

Ved forårets GF vil det således være for henholdsvis øst og vest, at de 3, der får flest stemmer, vælges 

for 2 år, de 3 med færrest sidder i 1 år.  

10. AP-læger i gyn obs i forkortet ophold  
 

Der udtrykkes fra FYGs side bekymring for, at et forkortet ophold for AP-læger vil medfører et 

væsentligt reduceret uddannelsesmæssigt udbytte for AP-lægerne.  

Fravær af AP-læger vil medfører flere vagter, der skal deles mellem uddannelseslæger i Gyn-Obs, 

hvilket med medfører mindre dagtid og hermed relevant uddannelsestid til vores egne uddannelseslæger.  

Derudover kunne man frygte at AP-lægerne ikke bliver godt nok rustet til at håndtere gyn-obs 

problematikker i deres fremtidige virke.  

 

11. Forskningstræning  
 

Det er taget op i team uddannelse i Yngre Læger, der udtrykker klar enighed om det uhensigtsmæssige i 

forskelsbehandlingen med en opfordring til, at alle skal tilbydes et forskningstrænings forløb, uanset 

baggrund. YL går videre med sagen.  

 

12. December bestyrelsesmøde, julefrokost mm.  
 

Der afholdes som vanligt december møde i Odense.  

Julefrokost: Vi har tidligere fastlagt julefrokost d. 27/1-12, men vi vælger at prioritere at samles til 

internatet. Således i stedet et ordinært møde onsdag d. 25/1-12 på OUH.  

 

13. Nyt fra :  
a. DSOGs bestyrelse (Elise, Marie)  
 

Intet nyt.  
b. Ansættelsesudvalget (Pernille)  
 

Pernille ikke til stede.  
c. Undervisnings- og uddannelses udvalgene (Ida)  
 

UU: Se pkt. nr. 7.  

EXPO: Kravene til, hvorvidt man kan være afdeling for EXPO-studerende skærpes i forhold til 

kompetenceniveau i de forskellige subspecialer/funktioner.  
d. Efteruddannelsesudvalget (julie)  
 



Novembermødet.  
e. NFYOG (Christina/Anne Cathrine)  
 

Der er ingen repræsentant for NFYOG, der kan komme med til næste møde i København.  
f. Regionerne (Øst, Nord, Syd)  
 

Øst: Der er oprettet faste dage 2 gange om ugen på RH, hvor alle kan komme i lap.sim. træning i en hel 

dag.  

Nord: Der er debatteret kirurgi i forhold til målbeskrivelsen.  

Endvidere diskuteret andel af uddannelsessøgende på de enkelte afdelinger i forhold til rammer for at 

opnå kompetencer. Det bliver gennemgået.  

Syd: Pernille ikke til stede.  
g. Inspektorordning (Marie)  
 

Besøg i Kolding i januar måned.  

14. Eventuelt  

- Det er bemærket at blanket til regnskab på hjemmesiden skal rettes.  

- Sekretæren anmoder om at få tilsendt kvitteringer osv. for udlæg fra bestyrelsens medlemmer med 

henblik på at få orden på regnskabet og få foretaget de relevante udbetalinger.  

- Alle overvejer emner til underholdning og debatoplæg til forårets internat.  

 

Næste møde er d. 15/12 2011 



 

Referat FYGO Bestyrelsesmøde 
 

Torsdag d. 29. september 2011 kl. 16.00-21.00 OUH 

 

Til stede: Helene, Anne-Cathrine, Christina, Marie, Kasper, Sofie, Maria-Cathrine, Sofie, Julie, Pernille, Ida 

 

Referentliste: Ida, Maria C., Louise, Anne Cathrine, Julie, Marie, Kasper, Christina, Pernille, Sofie, Helene, Elise 

   

Afbud: Elise, Louise 

   

Dagsorden: 

1. Valg af referent og ordstyrer 

Ida er referent, Kasper er ordstyrer. 

Kasper vælges som ordstyrer til alle møder fremover og ordstyrer-listen slettes. 

 

2. Godkendelse af referat fra august 2011 

Referatet godkendes uden anmærkninger. 

 

3. Ind-supplering af suppleant på Kristians bestyrelses post  

Kristian har valgt at trække sig fra bestyrelsen, og Maria-Cathrine ind-suppleres på hans post. 

 

4. Efterårsmødet (Julie) 

Programmet er på plads, og tilmeldingerne strømmer ind. Programmet gennemgås og det sikres at 

alle oplægsholdere ved hvad de skal snakke om.  

 

5. Kursist kurser – ny dato + opdatering (Kasper)? Bagvagtskursus? 

Bagvagtskursus: Der arbejdes videre med bagvagts-kurset i både Øst (Elise og Julie) og Vest 

(Christina og Anne-Cathrine) – afholdes som aften-kurser, vi stiler mod januar. Det skal annonceres 

mindst 2 mdr før. Pris en bliver 300,-kr. 

Speciallæge – og hvad så: Er blevet udskudt – vi stiler mod onsdag d.2.maj 2010, Nyborg Strand.  

Forskningskurset: Vi stiler mod september 2012.  

Ang. vores egen betaling til kursist-kurser: vi søger vore afdelinger, og hvis de ikke vil betale, kan vi 

søge FYGO. 

 

6. Ny sponsoransvarlig 

Sofie vælges som ny sponsor-ansvarlig i stedet for Kristian, og Julie hjælper med sponsorerne. 

 

7. Høringssvar om Dimensionering (Marie) 

DSOG har indsendt høringssvar til Sundhedsstyrelsen, på baggrund af Prognose-gruppens arbejde. 

Anbefalingen bliver en reducering fra 32 til 30 antal Hovedudd-forløb pr. år – reduceringen sker kun 

i Nord, hvor der reduceres fra 12 til 10, mens der bibeholdes 14 i Øst og 6 i Syd. 

 

8. Status på økonomien (Helene) 

a. Oprettelse af diverse konti 

Der er blevet oprettet konti til Kursusudvalg i Øst (Sofie) og Vest (Christina). 

 



 
b. Overblik over indhold 

Vi mangler at få overført penge fra DSOG. 

 

9. Internat (Sofie) 

 

a. Har alle styr på oplægsholdere? 

Programmet koordineres og der laves enkelte ændringer – der mangler endelig bekræftelse 

fra enkelte foredragsholdere.  

b. Begyndende tilmelding? 

Der er allerede én tilmeldt. Det foreløbige program kommer snart på hjemmesiden. 

c. Ideer til sponsorer? 

Ideer til UL-sponsorer drøftes. 

Kasper tjekker op på hvem der har sponsoreret og udlånt scannere til UL-kursus i Herlev. 

Vi spørger oplægsholdere om ideer til sponsorerer.  

d. Tilbud fra Comwell Kellers Park 

Sofie har fået tilbud fra Comwell Kellers Park i Vejle: det er først aktuelt i 2013, det lyder 

lidt dyrt, men vi prøver at holde et bestyrelsesmøde der, og tjekke lokaliteterne. Det bliver 

formentligt mødet d.15.december. 

 

10. Revision af målbeskrivelse (Marie / Ida) 

a. Input fra FYGO inden møde i UU.  

UU holder møde d.7.-8.oktober, hvor målbeskrivelserne skal revideres. 

Vi diskuterer kort, hvad vores holdning skal være til de operative færdigheder, og er     

enige om at vi ikke skal slække på kravene, og hvis der ryger noget ud, skal der tilføjes    

noget andet, så kompetencer sikres, også i åbne operationer. 

     

11. Hindsgavl (Alle). Kom der noget frem vi skal vide? 

  Ingen har været på Hindsgavl 

 

12. Acta artikel (Ida, Marie, Sofie) 

   Sofie, Ida og Marie er i gang med at skrive. Udkastet sendes forbi Reynir inden submission. 

   Vi bruger tegningerne fra kampagnen og oversætter til engelsk i en fodnote nedenunder. 

   

13. Hjemmesiden. Fandt vi ud af om den skal opdateres? 

   Vi afventer med at beslutte evt. ny hjemmeside til vi ved hvem der bliver ny webmaster    

    i DSOG efter næste GF i april 2012, mht. om de også vil have ny hjemmeside, så de stadig  

    kan have ens udseende. 

 

14. Kurser 2012. (Sofie) 

 

a.  Planen lægges snart. Har bestyrelsen nogle input? 

Der lægges plan for alle kurser i 2012 i Øst i næste uge.  



 
 

Alle medlemmer af kursus-udvalgene er på valg næste gang, halvdelen vælges for 1 år, og 

den anden halvdel vælges for 2 år. 

Kursus i ansøgning og ansættelse afholdes i Vest i foråret og i Øst i efteråret. 

 

15. Nyt fra : 

a. DSOGs bestyrelse (Elise, Marie)  

Information om efteruddannelses-gruppen og enqueten. 

Information om databaser, og økonomien hertil 

b. Ansættelsesudvalget (Pernille)  

Intet nyt. 

c. Undervisnings- og uddannelses udvalgene (Ida)  

Se under punkt 10 

d. Efteruddannelsesudvalget (julie)  

Se under punkt 4 

e. NFYOG (Christina/Anne Cathrine)  

Der har været møde i NFYOG, hvor man har diskuteret seminarer i fremtiden pga. det netop 

aflyste. Der vil fortsat blive holdt et arrangement dagen før NFOG kongressen i Bergen 2012. 

f. Regionerne (Øst, Nord, Syd)  

Der har været møde i Øst, hvor man har diskuteret sectio-oplæring (en arbejdsgrupper er 

nedsat), dimensionering,   

Der har ikke været møde i Nord og Syd. 

g. Inspektorordning  (Marie) 

Marie skal til Kolding i Januar 2012. 

Ida skal til Hvidovre og Sofie til Skejby – datoer ikke fastlagt. 

 

 

16. Eventuelt 

  Diskussion af karriere-vejledning til medicinstuderende og basislæger der henvender sig til    

  os pr mail.  

Forskningstræning: I Syd kan man komme på forskningstræning, selvom man har en   

akademisk grad, men det kan man ikke i Øst og Vest, vi vil gerne at det harmoniseres, og at    

dem med en grad evt. kan få lov til at benytte tiden der bliver afsat til forskningstræning, til at  

videreudbygge deres akademiske karriere.  

Christina taler med forskningstræningsudvalget og Ida taler med UU om dette. 

Input til klummen 

 

 

Næste møde er d. 2/11 2011 OUH.  



 

 Referat til FYGO Bestyrelsesmøde  
onsdag d. 25 August 2011 kl. 16.00-21.00  
OUH  
Referentliste: Elise, Ida, Kristian., Louise, Anne Cathrine, Julie, Marie, Kasper, Christina, Pernille, Sofie, Helene, 

Maria C  

Ordstyrerliste: Pernille, Sofie, Elise, Helene, Ida, Kristian, Maria C., Louise, Anne Cathrine, Julie, Marie, Kasper, 

Christina  

Tilstede: Kasper, Ida, Marie, Pernille, Helene, Sofie  

Dagsorden:  

1. Valg af referent og ordstyrer  
 

Ref.: Pernille, Ordstyrer: Kasper  

2. Godkendelse af referat fra juni 11  
 

Minder om at navne ikke skal stå i referatet, må stå på separat arbejdspapir.  

Rettes til og novembermødets program slettes fra referat og er på særskilt dokument  

3. Efterårsmødet (Julie/Marie)  
 

Stort set færdigt program til fredag og lørdag. Porgammet kommer i DSOG-bladet, der er dead-

line 2. sept.  

Julie og LLTA aftaler honorering og rejsegodtgørelse, indkvartering til udenlandsk 

foredragsholder.  

Marie sender mail til de uddannelsesansvarlige overlæger mht indsamling af plakater så der kan 

uddeles diplom og præmie til vinderen.  

Julie kontaktes angående ansøgning om midler til udenlandsk foredragsholder  

4. Kursist kurser – hvor langt er vi (Kasper)? Bagvagtskursus (Elise)  
 

Det er dagskurser, og det besluttes at hvis vi ikke skal lide økonomisk tab, er 800kr rimelig 

pris(evt. 1000 hvis der er middag med)  

Speciallæge – og hvad så?-kurset lægges i november, formen på kurset diskuteres. Kasper laver 

udkast til program.  

Bagvagtskurset (Elise) – intet nyt  

Forskningskursus( Ida/Sofie/Pernille) i foråret – intet nyt, forår/evt efterår 2012  

5. Kampagnen – hvordan går det?  
 

Artiklen til ACTA Mette Hvilshøj og Sofie arbejder videre, Marie kommer med oplæg med data 

for kursisternes erfaring når hovedudd. påbegyndes. Ida er også med. Kasper oversætter.  

6. Internat – hurtig update (Sofie).  
 

Lokaler på plads med Vejlefjord.  

7. Prognose opgørelsen – orientering og info om DSOG-strategi seminar. Se vedhæftet 

præsentation.  
 



Marie gør rede for det udsendte oplæg.  

8. Status på forårets/efterårets kurser (Sofie)  

a. Hvordan går det i kursusudvalgene?  
 

2 kurser i okt. og 2 i november(øst), fungerer godt.  

Sponsorkontakt med Lise Lotte er under udarbejdelse.  

I Vest er der ikke tilstedeværelse fra kursusansvarlig Christina  

9. Nyt fra :  
a. DSOGs bestyrelse (Elise, Marie)  
 

Har netop afholdt strategiseminar, ovenstående omkring prognosen fyldte meget.  

b. Ansættelsesudvalget (Pernille)  
 

3 veloverståede ansøgningsrunder i regionerne. Der vil blive evalueret i ansættelsesudvalget på ansøgningsrunderne i det 

kommende år, da der nu har været en del ansøgningsrunder med den nye ansættelsesprocedure.  

c. Undervisnings- og uddannelses udvalgene (Ida)  
 

Der opfordres til at se på 360 gr. Evaluering, skal det være for alle eller kan det forbeholdes, der hvor der er mistanke om 

problemer.  

Der arbejdes videre på revidering af tjeklister og logbøger.  

d. Efteruddannelsesudvalget (julie)  

e. NFYOG (Christina/Anne Cathrine)  
 

Symposiet i sept. Aflyst pga manglende interesse/for få tilmeldte  

f. Regionerne (Øst, Nord, Syd)  
 

Intet nyt fra Syd og Nord. Dog veloverstået forskningstræningsafslutning i Syd.  

Intet nyt fra Øst  

g. Inspektorordning (Marie)  
 

Planlagt i Hvidovre, men ikke fastlagt dato. Kolding planlagt til januar 2012  

10. Eventuelt  
 

A: Karrieredag, Sofie: 13-10-2011 i Øst. Syd ikke oplyst dato. Nord kun hvertandet år, således 

ikke i år.  

B: Hjemmeside, Sofie: tilbud indhentet, 10.000kr for oprettelse og herefter 300kr pr. måned til 

vedligeholdelse, men hvor vi selv kan lægge ud på siden.  

Næste møde er d. 29/9 11 på OUH 



REFERAT - FYGO bestyrelsesinternat  
Molslaboratoriet 13-14 maj 2011  
 

Fredag d. 13. Maj 

1. Formalia  

Valg af referent: Helene. 

Kasper vælges som ordstyrer.  

 

2. Godkendelse af referat fra BM April 2010 

Referatet godkendes uden kommentarer. Det besluttes at navne for fremtiden skrives ud i stedet for 

initialer.  

 

3. Visionen – er der behov for ændring i ”politikpapiret”. 

Ikke behov for tilføjelser eller rettelser. På baggrund af internatet udarbejdes en handlingsplan for 

2011/2012. 

 

4. Kursistfokus. 

Bestyrelsen ønsker i 2011/2012 at udvide tilbuddet til de medlemmer, der er i kursusstilling. 

Brainstorm om kursusemner og andre initiativer møntet på kursister:  

Det besluttes at afvikle 3 kurser møntet på kursister.  

a. Speciallæge - Hvad så?  

Formål at formidle information og vejledning i forhold til karrieremuligheder efter endt 

speciallægeuddannelse - speciallægepraksis/industri/udlandet/subspecialisering.  

Kurset holdes som temadage for alle kursister på landsplan.  

Afholdes i efteråret - Oktober. 

Kursusudvalg: Kasper, Anne Cathrine, Marie, Helene.  

 

b. Bagvagtskursus 

Kursus i håndtering af relevante problemstilinger som bagvagt.  

Kurset afvikles som aftenkursus i hhv. Øst og Vest.  

Kursusudvalg: Elise, Julie (ØST), Christina, Maria Cathrine (VEST).  

 

c. Forskningskursus 

Formål at formidle information og vejledning om hvordan man kommer i gang med 

forskningsaktiviteter.  

Kurset holdes som temadage for alle kursister på landsplan.  

Afholdes i foråret – Januar/Februar. 

Kursusudvalg: Ida, Maria Cathrine, Pernille, Sofie, Kristian. 

 

Yderligere initiativer møntet på kursister:  

Etablering af 12 mandsgrupper mhp sparring ml kursister om subspecialisering og profilering etc.  

Aftenmøder mhp evaluering af operativ eller kommunikation el lign med supervisor. Oplæg ved 

speciallæge med efterfølgende diskussion.  

 

Det besluttes at fokusere på kurserne i første omgang.  

 

Vi skal være bedre til at formidle det, vi rent faktisk gør, som er rettet mod kursisterne, herunder 

revision af målbeskrivelsen, prognoseudvalget etc. Det besluttes at etablere en mailingliste mhp. 

information møntet til kursister, herunder ovenstående kurser. Marie tager kontakt til L F mhp. 

oprettelse af dette. 

 



Internatet bør have et emne møntet på alle medlemmer – også kursister. 

 

5. Kommunikationsstrategi 

Diskussion af hvad vi vil med vores kommunikation – at formidle hvad vi laver og danne baggrund 

for medlemsdiskussioner omkring uddannelsespolitiske emner. Diskussionen omkring 

kommunikations i forhold til kursister samt øvrige medlemmer.  

 

Hjemmeside  

Bestyrelsen tilslutter sig webmasterens forslag til strukturering af hjemmesiden, herunder at 

forsiden kun skal fylde skærmbilledet, så man skal ikke scrolle. Dette for at fremme "enkeltheden" 

og gøre den mindre tekst tung. Der skal være mindre tekst og flere teasere/ links. Endvidere 2-3 

søjler med klart defineret "indhold" fx . NYHEDER (fygopris, ENTOG, internat, kampagne), 

STATISKE/ FASTE LINKS (indmeldelse, tilmeld mailliste, forsvaret ph.d., problematisk 

uddannelse) og Kurser.  

   

Det diskuteres at udvide af håndbogen på baggrund af de planlagte kursistkurser fx 

karrierekatalog/job idéer/ udland/ praksis/ industri/ subspecialisering. Dette gøres efter kurserne har 

været afholdt fx ved at kursusmaterialet gøres tilgængeligt.     

 

Debatforum på hjemmesiden fx om hvad mangler vi i vores uddannelse? Hvad ønsker du at FYGO 

skal gøre for dig?  

  

Afstemninger på hjemmesiden.  

 

Klummen 

Klummen skal opdateres hyppigere og være breddere. Vi skal formidle, hvad vi laver, herunder 

fokus på kurser for kursisterne og vi skal opfordre vores medlemmer til at tage del i debatten. På 

hvert bestyrelsesmøde skal klummen sættes på som punkt mhp. sparring om emner. Evt kan også 

andre bestyrelsesmedlemmer end formanden stå for klummen 

  

Opsøgende aktivitet 

Det diskuteres om vi skal iværksætte en opsøgende kampagne med postkort el lign. I første omgang 

besluttes det at gøre dette via mailinglisterne. 

 

Anvendelse af vores mailingliste 

Meddelelse om opdatering af hjemmesiden til alle samt tilbud til særlige medlemsgrupper.  

 

Marie opsummerer – Vi sætter hjemmeside på næste bestyrelsesmøde,  

 

6. FYGO internat 2011 (dato, emne, sted/pris, undervisere, tovholdere)  

Tidspunkt: 22.-23. marts 2012 

Deltagerantal: 75 inkl. bestyrelsen 

Tilmelding: Helene 

Kontaktperson til Vejlefjord / Comwell: Sofie 

Sponsoransvarlig: Kristina og Sofie.  

Underholdning: tryllekunstner? – Helene 

Emne: obstetrisk og gynækologisk UL. Ultrakort gennemgang af hvordan. Fokus på 3D, FAST, UL 

i vagten, UL i den kliniske dagligdag vs. fremtidens UL. Foreløbigt program vedhæftet med forslag 

til undervisere og ansvarlige tovholdere.  

 



Hands-on sessioner: Sofie undersøger mulighederne for at få sponsorer til at stille UL-udstyr til 

rådighed. Alternativt parallelsessioner med forskellige diskussionsemner, karrierevejledning eller 

subspecialepræsentation.  

Diskussionsemne før GF:  

Gyn/obs i FAME  

Målbeskrivelse – hvad skal man lære, hvornår i speciallægeuddannelse  

Hvad kræves der af en speciallæge i DK eller Udlandet  

Introduktionsansættelsesprocedure.  

 

Alle tænker over relevante emner for og oplægsholdere til diskussionspunktet. Beslutningen 

udskydes til senere BM.  

 

7. Samarbejde med studenterforeninger 

Helene er kontaktperson. Studenterforeningen er pt ikke meget aktiv. Vi afventer udspil fra dem.  

 

 

Lørdag d.14 Maj 

 

8. Året der gik. 

Gennemgang af handleplanen for 2010-2011. Vi har nået det meste. Vi har dog ikke fået etableret et 

kurser for kursisterne, men det løftes i 2011-2012 jf. ovenstående. Og vi mangler at følge op på 

karrieguide/inspirationskataloget.  

God erfaring med arbejdsform med etablering af arbejdsgrupper. Godt med oplæg til 

bestyrelsesmøderne.  

Ønsket om at være synlige er lykkedes.  

 

9. Fokusområder 2011-2012.  

a. Kursistkurser 

b. Karrierevejledning af prækursister og kursister 

c. Kirurgisk oplæring – efterårsmødet og Giv kniven videre 

d. Målbeskrivelse – revidering, arbejdet er i gang.  

e. Prognose 

f. Synlighed og kommunikation, herunder fortsat opdatering af hjemmesiden 

 

10. Status på Giv kniven videre 

Oplægget har været holdt på flere afdelinger og er blevet godt modtaget.  

På Rigshospitalet har været holdt et alternativt oplæg. Sofie følger op på dette.    

Opfølgning på hvordan det går på de forskellige afdelinger. Maria Cathrine i Nord, Julie i Øst og  

Pernille i Syd.   

Videoer skal lægges ud på hjemmesiden. Send til Christina. 

Elise og Marie følger op ifht Peter Secher mhp at få kampagne materiale på DSOGs hjemmeside, 

herunder vidoerne.  

 

11. Status på prognoseudvalgets arbejde.  

Der mangler fortsat svar fra mange afdelinger. Vigtigt med opfølgning mhp højere svarprocent. 

Vigtigt at pointerer betydningen. Formålet med arbejdet er at have noget dokumentation ifht. 

eventuel nedjustering af i- og h-forløb. Elise angiver at reduceret uddannelseskapacitet og dermed 

reduceret kvalitet af uddannelsen som følge af afdelingssammenlægninger og nedskæringer bør 

anvendes som argument for at reducere antallet af uddannelsesstillinger. Sofie angiver, at 

Uddannelsesudvalget i Øst ikke mener, at uddannelseskapaciteten eller kvaliteten er forringet af 

sammenlægninger. Større afdelinger giver nogle andre og i nogles øjne bedre muligheder. Marie 



pointerer, at der om 5 år kommer et dyk, når mange går på pension. Bestyrelsen vil gerne se 

høringssvaret inden det sendes.   

  

12. Efterårsmødet 

Tidspunkt: 25.-26. november. FYGO står i år for lørdagens program.  

Emne: kirurgisk oplæring.  

Tovholder: Julie 

Forslag til oplæg og oplægsholdere: 

Udnyttelse af sectio-situationen: oplæg + video. M H + C R (10 min) 

J Ø: Effekten af feedback + implementering (20 min)  

45 min: SM ”Slowing down when you should”  - Supervising the supervisor (45 min) 

Certificering af speciallæge fx P R 

Kirurgisk simulationsundervisning, udenlandskerfaring fx L C.  

CR/DØ 

Prisoverrækkelse som afslutning på ”Giv kniven videre”.   

Deadline for programmet er mødet i juni!  

 

13. Karriererådgivning 
Karriereguide for prækursister er nu rettet til. Vi mangler at justere inspirationskataloget. Helene 

sender ud mhp. endelig godkendelse på mødet i juni. Der vurderes ikke at være behov for 

yderligere. Alle, der får afslag i forbindelse med ansøgning til hoveduddannelse, får mundtlig og 

skriftlig karriererådgivning. Dog er det et problem, at alle får at vide at de skal skrive/forske!     

 

Etablering af en mentorordning for introlæger diskuteres. Varetages af Yngre Læger, hvorfor 

FYGO ikke vil etablere et sådant tilbud.  

 

Det diskuteres om der er behov for karriereguide / idékatalog for kursister. Vurderes ikke relevant 

aktuelt.  

 

Kursus i ansøgningsskrivning for prækursister: ØST Helene VEST Pernille. Afvikles inden 

ansøgningsrunden i efteråret.  

 

14. Mødekalender 

15. juni 

 25. august 

 29. september 

 2. november 

 25.-26. november: novembermøde 

 15. december  

 27. januar: møde 14-17 + julefrokost 

 22. februar 

 21.-23.marts: internat + bestyrelsesmøde 

 12. april  

 11.-12.maj: molsinternat 

 

Punkter til næste møde:  

Efterårsmødet – endelig planlægning 

Kursistkursus Speciallæge – hvad så  

Internat – hurtig update 

Hjemmeside 

 



15. Eventuelt 

NFYOG – AC har været til møde i London. Planlægning af NFYOGs møde i september. Stort 

ønske om at Danmark er repræsenteret. Oplægget skal omhandle prænatal screeningsprogram i de 

respektive lande. Afholdes 23.-24. september 2011 afholdes i Stokholm. Prisen 50 euro + 

overnatning.   

ENTOG – alle tre, der blev valgt har været af sted. AA er blevet valgt til bestyrelsen.  

Videoer skal sendes til Christina – NU!  

Godkendte referater skal sendes til Christina – deadline næste   

Marie og Elise taler med PS om opdatering af DSOGs hjemmeside.  

 

Evaluering af internatet  

Bestyrelsesinternatet skal planlægges på bestyrelsesmødet inden internatet med emner og tovholder 

på hvert punkt, der forventes at være oplægsholder/ordstyrer. Evt. materiale inden mødet. Godt med 

walk-and-talk eller andre procesmetoder. 

 

  



 

 

 Referat til FYGO Bestyrelsesmøde  
mandag d. 4.April 2011 kl. 16.00-21.00  
OUH  
Referentliste: EH, KM, HH, CS, IK, KA, PS, MS, SL, MV, LW, AC, JH  

Ordstyrerliste: MS, CS, PS, SL, EH, HH, IK, KM, MV, LW, AC, JH, KA  

Dagsorden:  

1. Valg af referent og ordstyrer  
 

KM er referent og MS er ordstyrer  

2. Godkendelse af referat fra Marts ’11 og fra internatet  
 

Godkendes enstemmigt  

3. Velkommen til den nye bestyrelse, præsentation, forventninger til og visioner for vores 

fremtidige samarbejde i bestyrelsen (alle)  
 

Alle tilstedeværende præsenterer sig  

4. Konstituering af den nye bestyrelse. Præsentation af poster og valg. (MS)  
 

Posterne gennemgåes med præsentation af arbejdsgange.  
a. valg af ny organisatorisk sekretær: KA stiller op og vælges  

b. valg af ny kasserer: HH stiller op og vælges  

c. Valg af nyt medlem til følgegruppen i nord/specialerådet?: CS Vælges til følgegruppen og AC til 
specialeråd  

d. Valg af nyt NFYOG –medlem (erstatter PS): AC  

e. Er der flere? EFU: JH er valgt  

f. Tovholder kursusudvalg i vest: MS  

 

Yderligere Poster  

Formand: Marie  

Næstformand: Sofie  

ENTOG: Kasper  

EXPU: Ida  

Sponsoransvarlig: Kristian og Sofie (DSOG Liselotte)  

Webmaster: Christina  

EFU: Julie  

DSOG. Elise  

Forskningstræningsudvalg: Christina  

TOvholder for kursusudvalg øst: Sofie  

Specialespecifikke uddannelsesråd øst: Sofie (Marie Sørensen)  

Specialespecifikke uddannelsesråd vest: Pernille (Anne Rahbek)  

Uddannelsesudvalget: Ida  

Ansættelsesudvalget: Pernille  

5. Bestyrelsens arbejdsopgaver, hvem løser hvad og hvilken rolle har de associerede poster!  
 

Er gennemgået under pkt. 4.  



 

6. Evaluering af internatet (MS)  
 

38 har betalt selv, stor andel. Muligt problem når afdelingerne ikke vil betale.  

8 var præintro lille andel. Ikke som frygtet. Antallet var blevet oplyst til at være større.  

Flere har tilkendegivet at niveauet var for lavt. Dog stadig pæne karaktergennemsnit i det store hele.  

Der skal være tæt dialog med undervisere til internat og kurser for at gøre helt klart hvad det er vi 

forventer.  

Generelt gode tilbagemeldinger på indslag. Muligvis mere diskussion.  

Deltagerliste skal på nettet så deltagere kan koordinere kørsel. Samlet bus fra station kan nok ikke lade 

sig gøre.  

7. Kampagne 2011: Giv kniven videre…  
a. Powerpoint /forårsmødet: Power point gennemgåes, Budskabet skal være mere operativ oplæring 

pga yngre kandidatalder. Inspirere til debat.  

b. Videoer: 5 videoer på plads, mangler video med Lisa Bang. Maries video bliver den første på nettet. 

Kasper skal arrangere video med Lisa.  

c. Konkurrencen: Der opsættes plakater på afdelinger med afkrydsning for operationer og supervisor.  

d. Praktisk ifht. Udsending af materiale osv. Om muligt bestyrelsesmedlem holder foredrag. 

Kontaktperson ved FYGO til andre afdelinger. Materiale skal sendes til afdelinger, MV står for det. 

Marie optages på Forårsmøde hvis muligt også på hjemmeside.  

 

8. Status på forårets/efterårets kurser (SL)  
a. Hvordan går det i kursusudvalgene? Kurser for foråret ved at komme at stå. Mulige undervisere til 

hands-on skal findes, evt kursister. Gode erfaringer fra internat med kursister. Kursusudvalgenes 

medlemmer opremses.  

9. Mols-Internat 13-14 Maj  
a. Emne/program? Karriererådgivning, kursistfokus, Gynækologiske patienter i FAME, visionen, 

debattemaer til internatet, efterårsmøde, samarbejde med studenterforeninger,  

b. Planlægning:  
 

Kok: Marie  

Snacks: Sofie  

Drinks: Julie  

Musik: Pernille  

10. Nyt fra :  
a. DSOGs bestyrelse (EH, MS) : Grav Prolong, planlægning af forårsmøde, opbakning til kampagne, stort overskud i DSOG 

mulighed for at søge penge, DSOG fond  

b. Ansættelsesudvalget (PS) : Datoer for samtale 20,21 og 22 juni ansøgningsfrist ca en måned i forvejen. Ingen diskussion om 

4-årsregel.  

c. Undervisnings- og uddannelses udvalgene (IK) : Intet nyt.  

d. Efteruddannelsesudvalget (): intet nyt  

e. NFYOG (CS/PS) : Møde 4. Maj i London. Symposium september 23. 24 september, problemer med at finde undervisere til 

første semester screening.  

f. Regionerne (Øst, Nord, Syd) : Nord: Pladser skal fordeles efter nedlukning af Silkeborg, muligvis bytte om på faser. Øst: 

Jette Led vil holde foredrag på Forårsmøde og uddannelse. Syd: Laparoskopikursus arrangeres, flere introstillinger på 

Odense diskuteres  
 



 

g. Inspektorordning (MS): Der er planlagt besøg på Skejby, Kolding,.  

11. Eventuelt  
 

- Punkter til næste møde:  

1. Skal blanketten til indmeldelse i FYGO/DSOG ændres? B-autorisation x på blanketten, ellers sendes 

ansøgning om at blive medlem til Kasper og kun Kasper.  

2. Ny blanket til refusion af diverse som slik, kage og møder.  

3. Inspirationskataloget skal diskuteres og godkendes  

4. Der diskuteres hvor meget FYGO skal give i tilskud til Forårsmøde. DSOG adspørges inden der kan 
gives endeligt svar.  

5. Er U-kursusdeltagere ”velopdragne” skal der laves retningslinjer for opførsel på kurser. Skal tages op 

i uddannelsesudvalget.  

 

Næste møde er d. 13-14 maj 2011 på Molslaboratoriet 



 

Referat af  FYGO Bestyrelsesmøde 
 

Onsdag d. 9. marts kl. 16.00-18.00 

Vejlefjord 

 

Referentliste:   EH, KM, MF, HH, CS, IK, KA, LA, PS, MS, SL, NN 

Ordstyrerliste: LA, MF, CS, PS, MS, SL, EH, NN, HH, IK, KA, KM    

 

 

1. Valg af referent og ordstyrer 

SLA refererer. MF er ordstyrer. 

 

2. Godkendelse af referat  

Ad pkt 7a. Afstemningen på tidligere BM var ugyldig, da ikke alle som stemte var 

stemmeberettigede. Dette laves om til en meningstilkendegivelse.  

Ad pkt 5. Navne på indstillinger til FYGO prisen slettes fra referatet. 

I øvrigt godkendes referatet. 

 

3. Hjemmesiden, Opdatering!!!! SL/CS (kort) 

Alle indlæg er sendt til CS/webmaster, som vil lægge det på hjemmesiden snarest. 

 

4. Kampagne 2010/11: Giv kniven videre… (EH, NN, SL, CS, MS)  

a. Hvor er vi med kampagnen 

Videoklip optages af Bent Ottesen og Morten Hedegaard laves d. 29. marts. Lisa Bang har 

givet tilsagn. Der tjekkes op på øvrige indlæg. 

 

Nye udkast til plakat diskuteres. Vi bliver enige om den simple tegning med taleboble. 

   

Vi skal have polls på DSOG’s hjemmeside. Peter Secher vil gerne lægge dem på. 

I. Hvor mange hysterektomier bliver udført af yngre læger? 

II. Hvornår har du sidst givet kniven videre? 

 

Vi skal lave en konkurrence / plakat hvor afdelingerne kan sætte streger når de har givet en 

kniv videre.  

Indgreb: Hysterektomi/åben kirurgi, Laparoskopi, vaginale indgreb. 

Alle indgreb udført af yngre læge / superviseret af ældre kollega. Hvor den yngre læge 

mener der har været uddannelses potentiale. Evt deloperation. 

    

Konkurrencen skal forklares i power point’en + på FYGOs hjemmeside. 

 

Kampagnen præsenteres på forårsmødet. Det hele skal sendes ud umiddelbart derefter.  

Konkurrencen skal køre indtil novembermødet. Evt udsende 3 mdrs status. 

 



 
 

b. DSOG´s forårsmøde 

Marie har 15 min på forårsmødet til præsentation 

 

5. Status på Internat (SL/PS)  

a. Praktisk håndtering af internatet 

67 tilmeldte.  

 

Praktisk håndtering af GF 

Mette Fabricius vælger at trække sig fra bestyrelsen, hvorfor suppleant Christina indsuppleres 

på Mettes plads.  

 

   

b. Hvem beretter – er der noget vi mangler? 

 

 

6. Budget og regnskab 2010-2011 (LA) opfølgning 

LA er ikke til stede 

 

7. Året der gik! 

Evaluering af bestyrelsesåret 2010   

Dette punkt kan ikke nåes 

 

 

8.  Eventuelt 

Punkter til næste møde: 

1. Skal blanketten til indmeldelse i FYGO/DSOG ændres? 

2. Inspirationskataloget skal diskuteres og godkendes 

 

Næste møde aftales til mandag d. 4. april 2011 kl. 16 – 21 på OUH. 



 

Referat til FYGO Bestyrelsesmøde 
 

Onsdag d. 9. februar kl. 16.00-21.00 

OUH 

Referentliste:   EH, NN, KM, MF, HH, CS, IK, KA, LA, PS, MS, SL 

Ordstyrerliste: LA, KM, MF, CS, PS, MS, SL, EH, NN, HH, IK, KA    

Afbud fra: MS, MS, PS 

 

1. Valg af referent og ordstyrer: 

NN og KM 

 

2. Godkendelse af referat: 

Godkendt uden bemærkninger 

  

3. Hjemmesiden, Opdatering. SL: 

Enighed i bestyrelsen om at kun navn, ansættelsessted samt arbejdsadresse og tlf. nummer skal være 

på hjemmesiden, ingen privatadresse.  

Alle skal sende mail til SL omkring hvad de har revideret og om materialet er klar til at komme på 

hjemmesiden.  

 

4. Kampagne 2010/11: Giv kniven videre… (EH, NN, SL, CS)  

a. Hvor er vi med kampagnen 

b. Diskussion af kampagneplakat, slogan, videospots og power-point. 

EH: Vi har fået 15 min til at præsentere kampagnen til forårsmødet, EH kan ikke varetage denne 

opgave, tæt på termin. Vi ser gerne MS præsentere kampagnen.  

NN: Aktuelt er der 3 videoklip, den med Annemette er godkendt, Karl M’s skal forkortes en 

smule, MS’ video er under fortsat produktion. Vi har fået ja fra Bent Ottosen, som vil snakke om 

simulationstræning, afventer svar fra kommunikationsafdelingen omkring produktionen. 

Ansvarlige SL og NN 

Ole Mogensen, har ligeledes sagt ja til at medvirke i kampagnen, NN kontakter Odense sygehus.  

Morten Hedegaard har snakket varmt om stort operativt potentiale i de mange sectioer som 

bliver udført, vi kan overveje om at tage ham med i kampagnen. MF vil snakke med ham.  

Gynækologisk afdeling på Næstved sygehus bliver nævnt af MF, her laver man en individuel 

daglig vurdering om, hvor det er bedst at placere den yngre læge, og der udvises stor fleksibilitet 

og ændring af den faste skema til fordel for den yngre læge, så man kan få opereret mere. 

Lisa Bang sætter kursisten på som hovedoperatør, kursisten bliver automatisk hovedperson, 

bliver kontaktet af OP, har kontakten med patienten osv. KA vil snakke med hende. 

Øst folkene må varetage produktionen af de ekstra klip som er drøftet til bestyrelsen.     

Slogan som godkendes er: lær din kollega det du er bedst til.  

Plakat: ældre kollega lære yngre kollega i operativ procedure på egen krop. Forslag til ændring 

er noteret af CB, skalpel større, ansigt (alderen mellem de to tydeligere), ansigt udtryk må 

ændres. Den i farver er helt fine.  

Power Point: Gennemlæses, SL har skrevet kommentar til de forskellige slide, som sendes til 

alle pr. mail.   



 
 

 

5. Status på Internat (SL/PS) 

63 tilmeldte til både fagligt program og overnatning. 1 tilmeldt til fagligt program begge dage.  2 

tilmeldinger til fagligt program hhv. den ene og den anden dag. 4 tilmeldte på venteliste, de er 

velkommen til at deltage i det faglige program, men må selv arrangere overnatning.   

Pris for fagligt program, 800 kr. for to dage og 400 kr. for en dag. 

 

Kun to sponsorer som vi har tilsagn fra aktuelt, Bayer og KEBO kommer, Sanofi har fortsat ikke 

meldt ud om de kommer. Apgar har meldt fra.  

 

SL har lavet fint program som godkendes, skal printes i 70 eksemplar. Navneskilte mangler, NN og 

SL vil undersøge mulighederne. 

 

FYGO prisen: 3 indstillinger, disse læses op. Beslutningen om, hvem prisen skal tildeles må tages på 

næste møde.  

  

Generalforsamling 

Ingen indkomne forslag til GF. 

SL har skrevet kommentar til program for GF, denne må gerne sendes pr. mail.  

Ordstyrer: EH 

Poster på valg: 

EFU på valg. 

3 bestyrelsesposter på valg.  

1 DSOG plads på valg. 

   

 

6. Budget og regnskab 2010-2011 (LA): 

LA ej tilstede, budget og regnskab bliver gennemgået af SL. 

 Christina B kontakter LA, vi vil gerne vide om hun har mulighed for at deltage i internatet. 

Overveje at øge kursusafgift til internat og kurser, såfremt vi fortsat driver en underskudsforretning, 

det kan effektueres i løbet af 2011.   

Ingen kommentar til budget, mødetilskud fra sponsorer er sat for høj, måske kunne det ændres til 

mindre, dette må LA forholde tage stilling til, det kunne evt. reduceres til 50 000 kr.  

 

  

7. Medlemssituationen 

a. Hvordan håndtere medlemmer der ikke har gyn-obs erfaring på vores 

kurser/arrangementer. 

Vi har i året som er passeret fået ca. 100 nye medlemmer.  

Man har en lang diskussion omkring tilgangen af KBU-læger og stud.med’er, samt drøftelse 

af det faglige indhold på de forskellige kurser. Kursist egnet? KBU-egnet? 



 
Vi drøfter vigtigheden af at emnerne på de forskellige kurser skal ikke målrettes efter KBU’ 

læger. 

Til næste år har vi plan og vision om at sætte fokus på kursisterne, bred enighed omkring det.  

 

Hvem kan melde sig ind i DSOG og FYGO, hvem må ikke, lang debat. Enighed om at vi 

stemmer om det.  

Meningstilkendegivelse: 5 stemmer for Håndhævelse af DSOG’s vedtægter, 2 stemmer nej, 

og 1 stemmer blank. 1 suppleant uden stemmeret.   

Ved de kommende kurser skal man fremhæve at medlemmer prioriteres, ikke medlemmer får 

tildelt restpladserne. Kursus udvalgene bliver informeret om beslutningen via tovholder NN 

og SL.  

  

 

8. ENTOG 2011. Hvem skal af sted? 

En del ansøgninger. Disse gennemlæst. Og tre er udvalgt. 

Trine Perin, og Jeppe S. og Bente Braad Sander 

Kasper kontakter de udvalgte. 

 

 

 

9.  Speciallægeoverskud? 

Dette punkt må drøftes til næste møde som er dagen før internat. 

Vi tager alle sammen hjem og tænker på ideer og tiltag som kan bedre arbejdssituationen for de nye 

speciallæger, som står uden arbejde.  

10. Nyt fra: 

a.      DSOGs bestyrelse (EH, MS): intet nyt.  

b.      Ansættelsesudvalget (PS): Ej tilstede. 

c.      Uddannelsesudvalget (IK): Man drøfter målbeskrivelsen, vi finder det vigtig man er 

opmærksom på at antallet af operationer ikke afskaffes, vigtig man har tal på de forskellige 

indgreb i målbeskrivelsen.   

d.      Efteruddannelsesudvalget (NN): Intet nyt. 

e.      NFYOG (PS): problemer med at skaffe danske undervisere, de fleste føtal-mediciner er i 

USA til kongres, der anbefales man eftersøger læger som er i gang med phd forløb i føtal-

med.    

f.      Regionerne (Øst, Nord, Syd): Nord holder møde den 9. marts.   

g.      Inspektorordning (MS): Ej tilsted.  

h.  

11.  Eventuelt 

Næste møde er d. 9/3 2011 på Vejlefjord. 

OBS OBS OBS, program for onsdag, ankomst, middag og brugen af faciliteter må gerne sendes pr. 

mail til bestyrelsen af Pernille. 



 

Referat af til FYGO Bestyrelsesmøde 
 

Onsdag d. 5. januar kl. 16.00-21.00 

OUH 

Referentliste:   SL, EH, NN, KM, MF, HH, CS, IK, KA, LA, PS, MS 

Ordstyrerliste: KA, LA, KM, MF, CS, PS, MS, SL, EH, NN, HH, IK  

 

Afbud fra: NN, LA, KM   

 

Dagsorden: 

1. Valg af referent og ordstyrer 

SL vælges som referent, KA som ordstyrer 

 

2. Godkendelse af referat  

Intet referat fra telefonmødet  – ikke muligt pga. dårlig forbindelse 

 

3. Hjemmesiden, Opdatering!!!! SL/MS 

Langt de fleste indlæg har været rundt til gennemlæsning. Der mangler kun indlæg om 

inspektorordning.  

 

Enighed om at indlæggene skal være korte og præcise med mange links til opdaterede hjemmesider. 

ALLE tjekker og forkorter deres egne indlæg igen igen og sender endeligt udkast til SL senest d. 

1.2.11 

 

Visionen revideres og godkendes 

Kommisoriet for kursusudvalgene revideres og godkendes 

 

I bjælken skal flg. Punkter slettes: 

Links, Kontakter, Postliste 

 

4. Kurser (NN og SL) 

a.   Kommissorium for udvalgene (SL) 

Revideres og godkendes 

b.   Sponsorering status LA, KM 

KM har sendt ansøgninger ud men kur hørt fra få. Det virker som om det bliver svært at få 

sponsorer ril kurser og internat, da virksomhederne ikke har penge i år. Vi må følge op på 

dem igen. PS vil høre KM om han skal have hjælp. 

Kebo Med har sagt ja til stand på internatet. 

 

5. Kampagne 2010/11: Giv kniven videre… (EH, NN, SL, CS) /MS 

a. Hvor er vi med kampagnen 

Der er skudt videoshot af Karl og Anne Mette Lykkebo er planlagt til optagelse snart.  

 



 
b. Diskussion af kampagneplakat, slogan, videospots og power-point. 

Der er lavet to udkast til plakat og slogan. Vi er ikke helt overbevist om, at de kan bruges.  

 

Godkendt slogan: ”Giv kniven videre – lær din yngre kollega det du er god til” 

 

Vi får et nyt udkast fra begge tegnere, som får samme briefing på opgaven: 

Yngre kirurgers kampagne, Davincis maleri, kniven overdrages – evt fra stor til lille læge. 

 

Power point show skal være dybdegående, bredere, forklarende, seriøst. 

 

Videospots: 

Vi forhører os hos flere uddannelsesmindede kirurger, om de vil lave videospots. 

 

6. Status på Internat (SL)  

a.   Uddannelsespunktet 

Enighed om emnet: bliv bedre til at blive uddannelsessøgende læge. Bliv bedre til at modtage 

læring/søge læring. Kirurgisk oplæring er kompleks. 

10 min oplæg om vores op-opgørelse 

10 min oplæg fra udd. person med udgangspunkt i det landsdækkende 

vejlederkursus/læringskursus - hvor vi jo lærer en model for at give - men jo også tage/få 

vejledning i en klinisk situation. forventningsafklaring over håndvasken - "game planning". 

10 min om "Slowing Down When You Should" modellen?  

25 min diskussion   

 

Status – er vi på plads med det hele. 

PS tjekker op på ekstra lokaler til hands on sessioner samt bestiller værelse til Morten Breidal. 

 

Alle tjekker op på hvordan deres ’undervisere’ vil aflønnes 

 

KA tjekker op på Lisa Bang ang akut blødning 

 

b.   Sponsorer? 

Se punkt 4b 

 

7. Nyt fra : 

a.      DSOGs bestyrelse (EH, MS)  

Intet nyt 

b.      Ansættelsesudvalget (PS)  

Der er samtaler snart. Mange ansøgere. 

c.      Uddannelsesudvalget (IK)  

Intet nyt 

d.      Efteruddannelsesudvalget (NN)  



 
Udvalget står fortsat kun for planlægningen af Novembermødet. De afventer 

uddannelsesgruppens konklusioner. 

e.      NFYOG (PS)  

Næste kongres bliver i Stockholm d. 23. og 24. september 

f.      Regionerne (Øst, Nord, Syd)  

Øst: fokus på arbejdsløse nyuddannede speciallæger  

 

g.      Inspektorordning  (MS) 

Ingen fra bestyrelsen har været af sted den sidste tid. MS vil følge op på planerne for fremtiden. 

 

8.  Eventuelt 

Næste møde er d. 9/2 2011  på OUH! 

 

Forslag til punkter til næste møde: 

 Arbejdsløse nyuddannede speciallæger. Hvad kan vi gøre? 

 Skal vi have begrænsning for hvem som må blive medlem af FYGO? 

  


